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Beste ouders/verzorgers en leerlingen,

Jullie hebben zojuist de Digirazzi van december 2019 ontvangen. Het einde van een 

kalenderjaar is weer in zicht. In deze periode zijn vele programma’s op de televisie 

waar we terugkijken op de gebeurtenissen in 2019. Zo heeft iedereen een eigen beeld 

van 2019, afhankelijk van ieders persoonlijke ervaringen van het afgelopen jaar.

Ook staat in deze tijd de TOP 2000 weer centraal met een enorme opsteker voor 

onze Zeeuwse troubadour Danny Vera, binnenkomen op nummer 4 in de lijst der 

lijsten is een hele prestatie.

Het lied “Rollercoaster” past ook wel in deze tijd en gaat over onze belevenissen in de 

achter ons liggende periode met hoogte- en dieptepunten. Het thuis komen na een 

hectische periode en dan samen zijn met diegene die je dierbaar zijn, daar gaat het in 

deze tijd uiteindelijk om.

Aan de andere kant staat er weer een nieuw jaar op ons te wachten, waar ieder zijn 

eigen verwachtingen van heeft. Zo is er een groep leerlingen die over een paar 

maanden aan het examen begint, een spannende tijd komt er aan.  Als we het toch 

over onze bekende Zeeuw hebben, vind ik zijn liedje “Pressure makes diamonds” 

zeer toepasselijk voor de examenkandidaten. Het gaat over als je iets wil bereiken, 

je er hard voor moet werken. Dat is niet altijd even gemakkelijk, maar  uiteindelijk zal 

dit het wel allemaal waard te zijn, namelijk het behalen van een diploma. Weer een 

periode afgerond en op weg naar de volgende fase in het leven. >>

Van de 
locatiedirecteur



In deze nieuwsbrief kun je ook lezen welke plannen er nog meer zijn en welke 

veranderingen er aan komen. In het nieuwe jaar gaan de leerlingen uit klas 2 een 

keuze maken wat ze in klas 3 gaan doen. Het is ieder jaar ook weer spannend om 

te zien hoeveel leerlingen van de basisschool komend jaar voor onze school gaan 

kiezen. Samenvattend: er zijn genoeg zaken om weer naar uit te kijken.

Wij gaan samen het nieuwe jaar in en we doen ons uiterste best om klaar te zijn voor 

alle uitdagingen en hoogte- en dieptepunten die ons te wachten staan. Ik ben ervan 

overtuigd dat wij in goede samenwerking veel aan kunnen. 

Vanzelfsprekend zijn de te behalen doelen belangrijk, maar vergeet ook niet te 

genieten van datgene wat je op je weg naar het doel tegen gaat komen. 

Ik wens jullie en degenen die jullie dierbaar zijn, de komende periode mooie dagen toe 

en voor het nieuwe jaar veel gezondheid, geluk en wijsheid.

A.A. (Adri) de Gans

Van de 
locatiedirecteur



Op maandag 11 november heeft schrijfster Mirjam 

Mous voor alweer het tweede jaar achter elkaar onze 

school bezocht. Aan alle leerlingen uit de derde klas 

heeft ze een voorlichting gegeven over haar werk en 

haar motivatie om te schrijven. Er zijn veel vragen 

gesteld door leerlingen. Degenen met de origineelste 

vragen wonnen een exemplaar van een boek van Mirjam 

Mous. Voorafgaand aan het schrijversbezoek hebben 

alle derdejaars leerlingen de verfilming van het boek 

‘Boy 7’ bekeken in theater ’t Beest. Een boek is dan wel 

niet hetzelfde als een film, maar als we op die manier 

leerlingen kunnen motiveren om te (gaan) lezen, is dat 

toch mooi meegenomen! We hopen dat we volgend 

jaar weer een interessant schrijversbezoek kunnen 

organiseren!

Bezoek
Mirjam Mous
Vakgroep Nederlands 



Klas 1Bo is op bezoek geweest bij Pizza Pirelli in Goes. De vader van een leerling uit 

die klas is de eigenaar van de pizzeria.

De leerlingen kregen uitleg hoe het deeg wordt gemaakt, hoe ze een pizza kunnen 

pletten of rollen. Ook werden er pizza’s belegd en mochten later worden opgegeten.

Een lekker en leerzaam bezoek!

Bezoek 
Pizza Pirelli
Eva Martens



Uw zoon of dochter heeft een CJP gekregen 

op school! Hoera! Met CJP profiteert uw kind 

zowel in schoolverband als met de familie van 

kortingen, exclusieve deals en win-acties.

Van musicals als MAMMA MIA! en Anastasia  

tot bioscoopbezoek bij Pathé en Kinepolis.  

Musea als het Rijksmuseum en het Kröller-Müller Museum en diverse theaters door 

heel Nederland, genoeg om uit te kiezen. Ook bespaart u voor uw kind op aankopen 

bij onder andere Apple, Mediamarkt en Adidas.

Via school/de mentor heeft uw kind een kaart ontvangen met hierop een 

activatiecode. Deze kan op mijn.cjp.nl/activeren worden ingevoerd. De digitale pas is 

hierna klaar voor gebruik en vindt uw kind door in te loggen op cjp.nl bij mijn CJP. 

Scholen in het voortgezet onderwijs kunnen met de CJP Cultuurkaart betalen voor 

activiteiten bij culturele organisaties.

Aan de Cultuurkaart is jaarlijks een bedrag van minimaal € 5,- per leerling gekoppeld, 

beschikbaar gesteld door het ministerie van OCW. Onze school vult dit bedrag zelf 

aan met € 10,- per leerling. 

Wij besteden de gelden aan voorstellingen en culturele activiteiten op school.

CJP
Eva Martens



Wij mogen met trots laten weten dat onze school (locatie Bergweg en locatie 

Oranjeweg) wederom het predicaat CULTUURPROFIELSCHOOL mag dragen voor 

de komende 4 jaar. Elke 4 jaar wordt onze school bezocht door een commissie om te 

beoordelen of onze invulling van kunst- en cultuuronderwijs nog verankerd is in onze 

visie en missie van de school.

Dat doen we door:

- bieden van een kunst- en cultuurrijk programma en leeromgeving;

- kunst- en cultuuronderwijs structureel verbinden met andere leergebieden;

- samenwerken met mensen en organisaties buiten de school;

- ons onderwijsplan regelmatig te evalueren.

Cultuur-
profielschool
Eva Martens



Tijdens de flexweek hebben we bij Nederlands in de bovenbouw allerlei leuke 

activiteiten gedaan die in het kader stonden van taal, maar die net even anders waren 

dan hetgeen we normaal gesproken doen. Zo hebben leerlingen (taal)spelletjes 

gespeeld, hebben een aantal groepjes een (digitale) woordspin gemaakt, waarop ze 

zichzelf presenteerden en hebben leerlingen een bouwwerk gemaakt van duploblokjes. 

Het bouwen zelf ging ze prima af, maar het maken van een goede instructie van hun 

eigen bouwwerk was nog best een opgave. De volgende stap was het maken van een 

bouwwerk aan de hand van de instructie van het andere groepje. Leuk om te zien hoe 

enthousiast de leerlingen met deze en de andere opdrachten bezig waren! 

Flexweek
Vakgroep Nederlands



Nieuws van de 
afdeling Groen
Celine Steenhard

Ook in deze kerst-Digirazzi een bericht 

vanuit het dierenverblijf.

Het warme weer is al een tijdje voorbij, 

we hebben ons dan ook opgemaakt 

voor de winter. De konijnen hebben 

hun zomervacht ingeruild voor een 

dikke wintervacht. Op de bodem van de 

verblijven van de buitendieren ligt een 

dikke laag houtvezel en daaroverheen 

een dikke laag stro, zodat de dieren 

beschermd zijn tegen de kou vanaf de grond. De plexiglas platen zijn weer tegen de 

volières en de konijnenverblijven geschroefd. De winter kan komen.

In de terrariumruimte daarentegen is het nog een zeer aangenaam temperatuurtje, 

daar genieten de hagedissen en onze nieuwe rode rattenslag in hun terraria van een 

temperatuur van rond de 25 graden. De nieuwe slang heeft zich al goed aangepast 

in zijn nieuwe omgeving, hij is zelfs al een paar keer in handen geweest van leerlingen 

groen uit klas 3 en 4, dat ging best goed. Het is een alerte, levendige slang en houdt de 

omgeving goed in de gaten. 

We hebben ook een nieuwe vrouwelijke gladhaar cavia die rondloopt tussen de andere 

dames alsof ze er altijd al heeft gewoond. Ze is hartstikke goed te hanteren en op tafel 

vindt ze het best gezellig. Zelfs toen Chevy, de Groen-hond , een kijkje kwam nemen 

vond ze het allemaal best. >>



Bij het keuzevak ‘’gezonde dieren’’ 

hebben de afgelopen weken in het teken 

gestaan van het geven van workshops 

aan gasten; leerlingen van praktijkschool 

de Wissel, ouders tijdens de meeloopdag 

en kleuters van de Bisschop Ernst 

school. De workshops werden gegeven 

over de kleine knagers, cavia’s, 

konijnen,  terrariumdieren en kippen. 

Hoe moet je nou zo’n beest op de 

juiste en een veilige manier hanteren 

(oppakken), welk voer krijgen ze te eten, 

welke verzorging hebben ze nodig, 

dit waren zo wat onderwerpen waarover uitleg werd gegeven. En dan, tijdens zo’n 

workshop, ontdek je bij je eigen leerlingen heel andere kanten van ze. Een stoere 

meid, die haar hand niet omdraait om 50 koeien te scheren, die je dan helemaal in haar 

element ziet,  met een natuurlijke aanleg de kinderen bij het verhaal betrekt, ze helpt 

en aanstuurt. Misschien ligt dan haar toekomst wel in de richting van een zorgboerderij 

of een agrarisch kinderdagverblijf. Mooi is dat, talenten van je leerlingen zien! En een 

mooie samenwerking binnen het Pontes tussen de profielen Groen en Zorg & Welzijn! 

Dat zijn de voordelen van zoveel profielen onder één dak.   >>

Nieuws van de 
afdeling Groen
Celine Steenhard



Er zijn drie nieuwe aquaria aangeschaft, waarin op het moment verschillende soorten 

vissen zwemmen; guppen, Corydoras, honinggourami’s, platy’s, diamantgourami’s 

en garnalen om het aquarium schoon te maken. Deze vissen en alle toebehoren, zoals 

waterplanten en mooie accessoires hebben leerlingen van klas 3 van het keuzevak 

‘’Houden van dieren” zelf uitgekozen bij de dierenwinkel. 

Voordat de vissen in het aquarium kunnen, moeten ze even wennen aan de 

temperatuur. Dit doe je door de zakken met hierin de vissen een tijdje in het aquarium 

te leggen, zodat de temperatuur van het water  in zowel de zak als het aquarium 

hetzelfde wordt. Daarna kan je de vissen voorzichtig in het aquarium laten. >>

Nieuws van de 
afdeling Groen
Celine Steenhard



Het is het streven dat je een goed biologisch evenwicht hebt in een aquarium en dat je 

er zo min mogelijk aan hoeft te doen. Dat was even een uitdaging, maar nu lijkt het erop 

dat deze er is.

De afgelopen tijd hebben we met het dierenverblijf ook nogal in de belangstelling 

gestaan. Er heeft een stukje in de PZC en de Bevelandse Bode gestaan over onze 

nieuwe rattenslang.  

>>

Nieuws van de 
afdeling Groen
Celine Steenhard

https://www.pzc.nl/bevelanden/goese-school-fohnt-de-muizen-eerst-voor-ze-aan-de-slang-worden-gevoerd~ad8ef47f/


En Omroep Zeeland is zelfs langs geweest om een item aan het dierenverblijf te wijden. 

Deze is uitgezonden op televisie, online en op de radio. Leerlingen van klas 3 zijn 

geïnterviewd, wat best spannend was, zo’n grote camera op nog geen meter afstand. 

Maar het is een ontzettend leuk filmpje geworden. Via deze link kunt u het filmpje 

bekijken, mocht u het gemist hebben. 

Vanuit het dierenverblijf wensen we u hele fijne feestdagen en vergeet ook de 

huisdieren niet te verwennen!

Groeten, namens de afdeling Groen,

Celine Steenhard

Nieuws van de 
afdeling Groen
Celine Steenhard

https://www.omroepzeeland.nl/media/56053/School-verandert-in-kleine-dierentuin


Tijdens het keuzevak Tekenen-

Schilderen-Illustreren kregen de 

leerlingen een workshop Intuïtief 

schilderen.

De workshop werd gegeven door 

Esther Baruch van de Feel good 

store in Goes. 

Intuïtief schilderen is schilderen 

op gevoel, uit je hart en zonder 

opdracht. Best lastig als je puber 

bent, want wat voel je eigenlijk? 

En waarom schilder ik dit? 

Wat zegt dat dan? 

Vooral het schilderen zonder 

opdracht bleek voor sommige 

leerlingen lastig. Maar waarom is 

dat dan zo lastig? 

Er ontstonden mooie gesprekken 

en de resultaten waren prachtig.

Intuïtief 
schilderen
Eva Martens



Tijdens de praktijklessen gebeuren er regelmatig leuke dingen zoals hier de 

geboorte van een kalfje. Dit kalfje is er een van een tweeling, ook al bijzonder. 

De leerlingen Stijn en Koen hebben prima assistentie verleend.

Namens de afdeling Groen,

Jos Leemreyze, docent Groen

Praktijklessen 
afdeling Groen
Jos Leemreyze



Met de komst van de afdeling 

Groen zijn we ook een leuke, 

nieuwe bezigheid met het 

personeel rijker: koeien scheren! 

U zult zich waarschijnlijk achter 

de oren krabben en denken 

“Sinds wanneer worden koeien 

geschoren?”. Dat dachten de 

meeste collega’s namelijk ook.

Even een lesje koeien scheren:

Het haar van de koeien begint in de herfst te groeien om de koe te beschermen tegen 

de winterkou. De boer zet de koeien omstreeks november op stal en als ze dan niet 

geschoren worden, kan de koe de warmte niet goed kwijt en begint ze te zweten. 

Ook blijven geschoren koeien schoner en hebben parasieten minder kans om zich te 

nestelen.

Met een tiental collega’s hebben we een zaterdag doorgebracht tussen zo’n 60 

melkkoeien. Alle koeien zijn onder handen genomen, een flinke klus! Maar we hebben 

een erg leuke dag gehad en zijn weer een ervaring rijker.

Koeien scheren



Lezen is belangrijk. Helaas blijkt uit 

diverse onderzoeken dat Nederlandse 

jongeren steeds minder vaak en met 

steeds minder plezier lezen. Ze lezen 

weliswaar volop korte tekstjes, zoals 

berichtjes op hun telefoon (sommige 

onderzoekers zeggen dat dit ook bijdraagt 

aan de taalvaardigheid) en korte teksten 

in lesboeken, maar ze besteden minder 

tijd aan het lezen van langere teksten of 

boeken. Jongeren zijn meer bereid te 

lezen, wanneer ze omringt worden door 

een leescultuur. Bij Nederlands proberen 

we allerlei leesbevorderende activiteiten 

te initiëren, zoals een schrijversbezoek, 

een bibliotheekbezoek en vrij lezen tijdens de les. Ook investeren we in onze eigen 

boekencollectie. In lokaal 1 hebben we twee kasten vol met mooie en actuele (Young 

Adult) literatuur staan. We kiezen voor thema’s die aansluiten bij de belevingswereld 

van de leerlingen. Naast gewone leesboeken, hebben we ook novelles (korte 

verhalen) en Graphic Novels (strips). Het is fijn dat we regelmatig merken dat een 

leerling (die daarvoor nooit een boek wilde lezen) enthousiast is over een boek dat hij 

van ons geleend heeft. We hopen dat in de toekomst het schoolbrede lezen ook weer 

wordt opgepakt. 

Lezen
Vakgroep Nederlands



Leerlingenraad 
in actie voor 
Serious Request

De leerlingenraad zal op maandag 16 en dinsdag 17 december, in de ochtend pauzes, 

chocolademelk met slagroom en worstenbroodjes verkopen. 

Dit is voor het goede doel van Serious Request THE LIFE LINE van 3 FM.

Op woensdag 18 december zullen de dj’s van 3FM vertrekken vanaf de Grote Markt in 

Goes. Zij zullen in de week voor Kerst lopen van Goes naar Groningen.

Tijdens het muzikale vertrek van de dj’s  zullen de leerlingen een cheque aanbieden 

aan de dj’s.

3FM komt samen met het Rode Kruis in actie voor slachtoffers van mensenhandel.

https://www.omroepzeeland.nl/nieuws/116805/Racoon-en-Bear-s-Den-bij-start-Serious-Request-2019-in-Goes


HBR in 
Kerstsfeer
Team HBR

Bij de afdeling HBR (Horeca, Bakkerij en Recreatie) zijn we ook helemaal into de Kerst!

Zoals gebruikelijk hebben we in deze tijd van het jaar een heleboel activiteiten. 

Naast de gebruikelijke opening van het restaurant op dinsdagavond en het Grand 

Café op de woensdagmiddag, houden we ons ook bezig met de Kerstmarkt en de 

Kerstdinnershow.

Op donderdag 12 december waren we aanwezig op de Kerstmarkt in Verpleeghuis 

Ter Valcke. We verkochten daar onze zelfgemaakte bakkerijproducten, zoals koekjes 

en oliebollen. 

>>



De Kerstdinnershow is op dinsdag 17 december. De leerlingen van klas 3HBR 

serveren deze avond een speciaal kerstmenu aan hun ouders. Dit menu wordt 

gekookt door de vierdeklassers van HBR. Het is de derde keer dat we deze 

dinnershow organiseren en we hopen dat het weer net zo’n magische avond 

wordt als de vorige edities.

HBR in 
Kerstsfeer
Team HBR



Paarse vrijdag 
2019
GSA Pontes Bergweg

Sinds 2010 organiseren middelbare scholen en hun scholieren jaarlijks Paarse 

Vrijdag. Een dag die in het leven geroepen is om – gehuld in paarse kleding – solidair 

te zijn met homoseksuelen, biseksuelen, lesbiennes en transgenders. Het aantal 

deelnemende onderwijsinstellingen groeit ieder jaar. 

De GSA is een groep van scholieren (gesteund door een docent) die vinden dat 

iedereen op hun school de vrijheid moet hebben om te kunnen zijn wie ze zijn, 

zonder zich daarvoor te hoeven schamen of te verantwoorden. De letters staan

 voor ‘Gay-Straight Alliance’ en voor ‘Gender & Sexuality Alliance’. >>



Een woordje van onze eigen GSA Pontes Bergweg:

De GSA van Pontes Bergweg bestaat uit een aantal leerlingen. Sommige daarvan zijn 

deel van de LHBT gemeenschap en sommige niet. De GSA houdt in dat wij een groep 

mensen zijn die staan voor acceptatie van LHBT bij ons op school.

Wij vinden het belangrijk dat alle kinderen bij ons op school LHBT accepteren.

Daarvoor organiseren wij bijvoorbeeld Paarse Vrijdag. Dat was afgelopen 13 december. 

Die dag houdt in dat mensen paars dragen om te laten zien dat ze LHBT accepteren. 

We hadden een DJ die in de aula muziek draaide en meerdere presentaties/

voorlichtingen verdeeld over de dag. >>

Paarse vrijdag 
2019
GSA Pontes Bergweg



In onze GSA zitten vooral veel vierde klassers. Het zou fijn zijn als er ook wat meer 

mensen van lagere klassen bij de GSA zouden komen omdat we dan zeker weten dat 

het ook doorgezet zal worden als de vierde klassers van school zijn.

Wil jij deelnemen aan de GSA? 

Stuur dan een mail naar GSAgoeselyceum@gmail.com

GSA Pontes Bergweg

Druk op onderstaande link voor het artikel in de PZC van 14 december jl.

Paarse vrijdag 
2019
GSA Pontes Bergweg

https://www.pzc.nl/bevelanden/ostrea-lyceum-in-goes-kleurt-paars-jezelf-kunnen-zijn-is-een-feest~a5ce26b6/
https://www.omroepzeeland.nl/nieuws/116805/Racoon-en-Bear-s-Den-bij-start-Serious-Request-2019-in-Goes


Sterk Techniek 
Onderwijs
A.A. (Adri) de Gans

Door de ontwikkeling in de maatschappij 

heeft de minister in samenwerking met 

de vele partijen uit het beroepenveld 

veel geld beschikbaar gesteld voor 

de versterking van het technisch 

onderwijs op het VMBO. De opdracht 

voor de scholen was om samen met 

het bedrijfsleven en het MBO een plan 

te schrijven voor de komende 4 jaar. In 

die plannen moet duidelijk beschreven 

worden wat we samen gaan doen. 

Ook voor Zeeland is er een plan geschreven wat inmiddels is goedgekeurd.  

Het plan voor Zeeland bestaat uit vier delen, waarvan één deel geschreven is voor de 

Oosterschelderegio. 

In de Oosterschelderegio werken Ostrea Lyceum, Calvijn College en de scholen van 

Pontes, Pieter Zeeman en Het Goese Lyceum samen met het MBO (Scalda) en het 

regionale bedrijfsleven.

In de eerste plaats wordt er aan gewerkt het huidige aanbod van technische profielen 

te behouden en waar nodig aan te passen aan de wensen die de bedrijven hebben. 

Dit gaat over de richtingen BWI (Bouwen, Wonen & Interieur), PIE (Produceren, 

Installeren en Energie) en M&T (Mobiliteit en Transport). >>



Verder wordt er gekeken hoe we, in de niet-technische richtingen, gebruik maken van 

techniek en hoe we hieraan kunnen bijdragen. Een tweetal voorbeelden zijn:

• In de landbouwsector wordt steeds meer gebruik gemaakt van drones. Hoe kunnen 

wij hier in ons onderwijsaanbod op inspelen.

• Bij Zorg & Welzijn wordt er steeds meer gesproken over de inzet van zorgrobots. 

Wat zijn dit, hoe werken ze en hoe kunnen we de leerlingen van Zorg & Welzijn leren 

hiermee te werken.

Het versterken van techniek raakt uiteindelijk alle profielen en vakken. Het is 

interessant om dit met elkaar te gaan onderzoeken en in te voeren.

Dit project heeft zijn consequenties voor de scholen. Er zal veel tijd en energie 

gestoken moeten worden in het opzetten van de projecten en er zullen verbindingen 

gemaakt moeten worden tussen alle partijen, zodat het op gang komt en de 

leerlingen snel gaan ervaren dat wij het techniekaanbod in de regio wil versterken.

Bovenstaande heeft ook gevolgen voor onze school en voor mij persoonlijk. Er is mij 

gevraagd om voor de komende periode projectleider te worden voor het project in de 

Oosterschelderegio. Het vermoeden bestaat dat ik daar twee dagen in de week mee 

bezig ben. Dit past niet in combinatie met mijn huidige werkzaamheden. 

>>

Sterk Techniek 
Onderwijs
A.A. (Adri) de Gans



Op dit moment zijn wij op zoek naar een tweede teamleider. Deze nieuwe teamleider, 

mevrouw Vos en ik zullen, zodra het kan, de taken opnieuw verdelen, zodat ik ruimte 

krijg voor de nieuwe opdracht. Zodra de nieuwe teamleider benoemd is, zullen wij u 

hierover informeren. De directie bestaat dan uit drie personen.

Vanzelfsprekend kijk ik uit naar mijn nieuwe uitdaging om het technisch onderwijs 

in de regio, met elkaar, te gaan versterken en ik ben dankbaar, dat wij van Pontes de 

ruimte hebben gekregen om nu al te investeren in de nieuwe organisatiestructuur 

voor de locatie Bergweg naar de toekomst toe.

Sterk Techniek 
Onderwijs
A.A. (Adri) de Gans



We zijn nu een aantal maanden onderweg in het schooljaar. 

Een nieuwe start op de school brengt een hoop onzekerheden en misschien wat 

problemen met zich mee. Om de leerlingen hierin te helpen, hebben wij als school de 

lessen STOER opgezet. Zodat de leerlingen zich met wat meer zelfvertrouwen door 

de school kunnen bewegen. 

STOER staat voor:

S -  Sociaal

T -  Training

O -  Opkomen voor

E -  Eigen grenzen

R -  Reflecteren

Afgelopen weken heeft uw zoon of dochter 2 lesuren STOER-lessen gehad met de 

eigen klas. Dit is een algemene kennismaking met de lessen. We praten tijdens de 

STOER-les met de gehele klas over de sfeer in de klas, de lessen en andere schoolse 

zaken. Ook vragen we tips voor de school, wij kunnen als school ook veel leren van 

onze leerlingen.

Na de Kerstvakantie starten we met een nieuwe training in klein groepsverband. 

Deze training is voor de leerlingen uit klas 1 en 2. We zullen tijdens deze training 

ingaan op de hulpvraag van de leerling. Bijvoorbeeld: hoe kom ik beter op voor mezelf 

of hoe geef ik mijn grenzen aan. >>

STOER-lessen 
in de brugklas



Als de mentor of u vindt dat uw kind in aanmerking komt voor zo’n training kunt u 

dit na de Kerstvakantie laten weten aan de mentor van uw zoon of dochter. Mocht 

de mentor een leerling willen opgeven zal dit eerst met ouders/verzorgers worden 

besproken.

De trainingen in de onderbouw worden gegeven door Dhr. Jongepier en  

Mevr. Martens.

Stoer verdiepingslessen 

Ter voorbereiding op het eindexamen zijn er voor de 4e jaars leerlingen een 

aantal stoer verdiepingslessen. Er heeft reeds een algemene voorlichtingsles 

plaatsgevonden en middels een vragenlijst is nader in kaart gebracht waar de 

leerlingen behoefte aan hebben.

Na de kerstvakantie zal er met een groepje leerlingen die dit hebben aangeven nog 

gerichter gewerkt gaan worden aan eigen hulpvragen gericht op het zelfvertrouwen. 

De inhoud wordt in overleg met deze leerlingen vormgegeven op een interactieve en 

integratieve manier waaronder drama en beweging opdrachten. 

Deze lessen worden gegeven door mevrouw van Dijk, 

meneer Bun en mevrouw Hoogesteger.

STOER-lessen 
in de brugklas



Maatschappijleer in het derde jaar begint met de vraag “Wat is maatschappijleer?”. 

Al in de eerste lessen wordt duidelijk dat maatschappijleer draait om het vormen 

van een goed onderbouwde mening, gebaseerd op feiten, over maatschappelijke 

problemen. Een van deze maatschappelijke problemen is alcohol- en drugsgebruik.

Leren kan uit een boek, maar je leert ook veel van een goed en heftig verhaal. 

Vooral als de hoofpersoon dit verhaal zelf komt vertellen in de les.

Tonny is een oud-leerling van onze school. 35 jaar geleden behaalde hij zijn diploma en 

begon hij te werken als automonteur. Naast auto’s repareren kon Tonny ook erg goed 

vechten en toen hij veertien was begon hij met kickboksen. Via via ging hij aan de slag 

als portier bij El Toro. Op 27-jarige leeftijd kreeg Tonny de kans om bedrijfsleider van 

café Nationaal te worden. Een hele mooie kans. Vooral voor iemand die nog nooit bier 

gedronken had; dit paste namelijk niet bij een topsporter. Onder leiding van Tonny werd 

Nationaal getransformeerd, van een rustig café met oude mannen, tot een van het 

best bezochte jongerencafés van Goes. 

Hierna ging het snel met Tonny. Hij verdiende veel geld, werkte hard, dronk zijn eerste 

biertje en bleef tegelijk hard werken aan zijn kickboks-carrière. 

Ondanks deze mooie kansen besloot hij op 29-jarige leeftijd een keer cocaïne te 

gebruiken. Een jaar later was er een heftig weekend vol drank, feest en meer cocaïne. 

Hierna bleef hij regelmatig gebruiken.Ondanks deze slechte gewoonte bleef het werk-

technisch goed gaan en kocht hij zijn tweede huis, meerdere auto’s, motoren, een boot 

van negen meter en kreeg hij de kans om zelfs eigenaar te worden van Nationaal.  >>

Drugs ervarings-
deskundige… 
Ik ben gewoon 
een ex-junk!



Met het harde werken, kwam ook meer gebruik. Zijn neus ging steeds meer kapot en 

op aanraden van zijn dealer besloot Tonny om crack te gaan gebruiken. Hierna volgde 

een periode van zwaar gebruik met een verslaving die €500 per dag kostte. Rekeningen 

werden niet betaald, zijn vriendin verliet hem, het café leed ook onder zijn verslaving en 

al snel kwamen de deurwaarders.

Hij raakte alles kwijt en begon zijn afkickperiode met een schuld van 188.000 euro, 

zonder al zijn bezittingen waar hij jarenlang veel en hard voor had gewerkt. Na een 

loodzwaar afkickjaar begon Tonny weer met hard werken om uit de schulden te komen.

Na tien jaar was hij schuldvrij en begon zijn leven weer opnieuw. Zijn vriendin was terug 

en langzaamaan kon hij starten met een verantwoord leven. 

Nu is Tonny 51 jaar en trotse vader van een vijfjarige zoon. Als alles anders was 

gelopen, had Tonny nu misschien kinderen van rond de vijftien gehad en zou hij al met 

pensioen kunnen.

Hij vertelt nu zijn verhaal aan veertien en vijftienjarige jongeren waarvan hij vele vaders 

en moeders kent.

Een indrukwekkend verhaal met een duidelijke waarschuwing. Dit verhaal vormt een 

mooie basis voor toekomstige lessen en gesprekken bij de lessen maatschappijleer.

Drugs ervarings-
deskundige… 
Ik ben gewoon 
een ex-junk!



Met keuzevak ‘kennismaken met uiterlijke verzorging’ zijn we op een regenachtige 

donderdagmorgen naar Wellness Resort Goes gereden. Onze leerlingen kregen daar 

een rondleiding in de Wellness, waar we bijna niet meer weg te krijgen waren. Heerlijk 

relaxte ruimtes, voor massages, schoonheidsbehandelingen, sauna’s, dompelbaden, 

Hamam ruimtes… wie wil dat nou niet?

Na de rondleidingen kregen de meiden een workshop gezichtsreiniging door een 

professionele schoonheidsspecialiste. Een mooie start voor de periode waarin we met 

de leerlingen aan de slag gaan met alles rondom gezichtsreiniging, maskers en het 

aanbrengen van make-up. Het was een leuke, leerzame en gezellige ochtend!

De weken na de workshop zijn we op school nog lekker aan de gang gegaan met reinigen 

en maskers aanbrengen, terwijl op de achtergrond een heerlijk relaxed muziekje klonk 

en de leerlingen in alle stilte konden genieten van hun behandeling bij elkaar.

Workshop 
uiterlijke 
verzorging

Afdeling Zorg & Welzijn



Op steeds meer plekken op het werk, op school en thuis worden robots ingezet 

om te ondersteunen in het dagelijks leven. Ze kunnen zorgvrager, zorgverleners en 

mantelzorgers helpen in de zorg en zorgtaken van mantelzorgers uit handen nemen. 

Het is belangrijk dat leerlingen weten dat deze nieuwe technologieën bestaan. 

Een gastles biedt hen de mogelijkheid om hier vertrouwd mee raken. 

Twee weken geleden hadden we het genoegen om Robot Robin in de klas te hebben 

voor een gastles, samen met een instructeur.

Klas 3 en 4 van de afdeling Zorg en Welzijn en klas 4 van D&P l

eerden bij over robotica in de zorg.

In kleine groepjes gingen de leerlingen aan de slag om een actie bij Robin te 

programmeren aan de hand van een casus. 

Daarna lieten alle groepjes aan de klas zien wat ze geprogrammeerd hebben bij Robin.

Een zorgrobot 
in de klas!
Afdeling Zorg en Welzijn



Van zondag 27 t/m donderdag 31 oktober 

zijn we met de leerlingen van klas 1 t/m 

3 naar Tsjechië op schoolreis geweest. 

Een reis die bol stond van de activiteiten, 

gezelligheid en héél veel indrukken.

Zondag 27 oktober

We vertrokken even na 20.00 uur met 

2 touringcars vanaf de Bergweg, 89 

leerlingen en 9 docenten sterk. Het 

was de bedoeling dat we onderweg 

overnachtten in de bus, en dat viel niet 

mee. De meesten hadden heel veel 

moeite met het vinden van een geschikte 

houding dus er werd niet héél veel 

geslapen.

Maandag 28 oktober

Na een onstuimig nachtje kwamen we om 8.30 uur aan bij ons hotel, Sporthotel Mustek 

(klik op de volgende link voor een impressie: Sporthotel Mustek

Aangezien we om 9.30 weer weg moesten voor de volgende activiteit, was het haasten 

geblazen. Kamers verdelen, verkleden, ontbijten en een lunchpakket klaarmaken binnen 

een uur met 100 man is best een uitdaging! >>

Schoolreis 
Tsjechië

http://www.hotelmustek.cz/en#hotel)


Tsjechiereis
De groep werd in vieren gedeeld, iedere 

groep ging een andere activiteit doen.  

Op het programma stonden: 

mountainbiken, abseilen/klimmen, 

mountainscooteren en high rope 

parcours.

Met name de Mountainbikers hadden 

het deze dag zwaar. Met het kleine 

restje energie dat iedereen nog in z’n lijf 

had, ploeterden we ons naar boven. We waren blij met iedere stop die de begeleiders 

voor ons ingepland hadden. De afdaling ging vanzelfsprekend een stuk soepeler. Het 

was makkelijker om de kou en moeheid te negeren omdat je nu kon genieten van de 

prachtige omgeving. Wat een schitterende natuur daar in het Ertsgebergte. Met een 

stilte in de bossen die je in Nederland niet meer kent. 

Bij het klimmen werd een steile rotswand bedwongen, voor de meesten was dit een 

eitje. Het abseilen was andere koek: eerst mocht je een (toch ook al behoorlijke) 

rotswand (15 m.) uitproberen, daarna kwam pas het échte werk…21 meter! (zie foto)

Tegen de tijd dat de meesten van ons weer lekker warm in het hotel waren, was het 

alweer donker. Het avondprogramma was simpel: eten, nog even samenzijn en dan 

lekker slapen.  >>



Tsjechiereis
Dinsdag 29 oktober

Vandaag hadden we dezelfde activiteiten 

op de planning als de maandag, alleen 

wisselden de groepen. Het weer was een 

stuk anders: mistig, waardoor het al snel 

heel guur aanvoelde.

En toch… als je dan in volle vaart in een 

afdaling zit op de mountainscooter.. ik 

garandeer je dat je het daar warm van 

krijgt. Een mountainscooter is overigens 

niet wat het lijkt. Niks geen scooter, niks geen motor, maar een uit de kluiten gewassen 

step met héle dikke banden met een behoorlijk profiel. Het traject, dat alleen maar 

bergafwaarts ging, voerde zich door een prachtig bosgebied en besloeg ongeveer 

13 km. 

Het High Rope Parcours was een parcours zoals je tegenwoordig vaker ziet. Met een 

Toggle-baan om te beginnen. Altijd leuk!

’s Avond hadden we een BBQ (haast ondenkbaar met temperaturen van net boven nul, 

gelukkig hoefden we niet zelf ons vlees te bakken) en daarna hetzelfde als de avond 

ervoor: samenzijn en naar bed.

>>



Tsjechiereis
Woensdag 30 oktober

Deze dag stond geheel in het teken van cultuur. ’s Morgens brachten we een bezoek aan het 

voormalige concentratiekamp Theresienstadt. Daar kregen we een rondleiding met gids. 

’s Middags zijn we naar Praag gegaan. En hebben we ons verwonderd om alle historische 

gebouwen die deze stad rijk is. Een lust voor het oog om te zien.

’s Avond hebben we gegeten bij het befaamde “Hard Rock Café” en nadien was 

er natuurlijk nog tijd om een leuk item te shoppen in de gelijknamige boetiek. De 

verzamelaars onder ons wisten er wel raad mee.

Rond middernacht vertrokken we weer met de bus richting Nederland. Wederom een 

pittig nachtje dus.

Moe maar zeer voldaan kwamen we op donderdag rond 13.30 uur weer aan in Goes.

We kijken terug op een mooie en gezellige reis . 

Het docententeam: Elma Geerse, Ronald Bun, Jorden Takiddine, Hester Draaijer, 

Hannah Risseeuw, Amy de Regt, Ilse Melissen, Marcel Jongepier en Janet Mol.


